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Referat fra møde med kredsbestyrelsen i kreds 7 

 
           19. februar 2024 kl. 18.00 – 21.00 
 

 
Sted 
 

 
Ved møllen selskabslokaler, Dronningensgade 30, 4100 Ringsted 

 
Deltagere fra HB og sekr. 
 

 
Claus Lind Christensen (CLC) og Hanne Smedegaard (HSM) 
 

 
Deltagere fra kreds 7 
bestyrelsen 

 
Holger Christensen (HOC), Torben Broløs (TOB), Ole Hansen (OLH), 
Bjarne Larsen (BJL), Poul Dissing Jensen (PDJ), Sonny Persson (SOP), 
Brian Elbæk (BEL), Mads Søholm Secher (MSS), Jens Bitsch Larsen (JBL) 
og Marie-Louise Achton-Lyng (MMA). 
 
Der var afbud fra Jens Klaus Jensen og Lars Egedal. 
 

 
Der var bestilt en platte i lighed med sidste møde. 
 
Kl. 18.00  Dagsorden  
 

1. Valg af mødeleder 
CLC blev valgt som mødeleder 

2. Godkendelse af dagsorden 
Dagsordenen blev godkendt 

3. Kandidater til kredsformandsposten 
Opfølgning på præsentationerne på distriktsmøderne  

 
Der har p.t. været holdt et godt møde i distrikt 2 med præsentation af de to 
formandskandidater og valg af kredsbestyrelsesmedlemmer. Til mødet var inviteret 
jægerrådsformænd og foreningsformænd med opfordring til at tage yderligere et par 
medlemmer med til mødet. Der var ca. 20 deltagere. 

Begge kandidater gav en fin og velovervejet præsentation på mødet. 

Et flertal af kredsbestyrelsen har erfaring med samarbejde med Morten Hansen i KB og 
kan derfor bakke op om Mortens kandidatur, men der var også enighed om, at begge 
kandidater skal have en fair og ens behandling. 
 

Som aftalt på sidste KB møde vil kandidaterne få tid til at præsentere sig selv. Der 
bliver ikke lejlighed til for andre at motivere kandidaturerne, men der skal være 
mulighed for at stille opklarende spørgsmål til kandidaterne. 

 Kandidaterne bliver præsenteret på møder i de øvrige distrikter, den 21. februar i 
distrikt 1, den 22. februar i distrikt 3 og den 27. februar i distrikt 4.  

 

4. Kredsbestyrelsens beretning 
Hvor langt er man i processen.  

PDJ omdelte et udkast til beretning, som blev godkendt på mødet. Som aftalt er 
beretningen holdt på 1 side.  
Det blev aftalt, at beretningen udleveres sammen med mandatkort og stemmeseddel og 
der skal være mulighed for deltagerne at spørge ind til indholdet.  

Som aftalt på sidste KB møde tager Lars Egedal depechen, hvis der kommer spørgsmål 
og giver den videre til det KB medlem, for hvem det være relevant at svare.  
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Bestyrelsens og koordinatorernes beretninger lægges på kredsens hjemmeside.  

 

5. Indkomne forslag 
Gennemgang af de indkomne forslag forud for mødet med dirigenten 

Som også aftalt på sidste KB møde skal jægerrådene selv motivere forslagene forud for 
stillingtagen på årsmødet. 

• Fredensborg Jægerråd – HB-suppleant.  
Der er tale om genfremsættelse af tidligere forslag.  
Tilrettes med de rigtige paragrafnumre jf. de nye DJ vedtægter. 

• Køge Jægerråd – ønske om at nedsætte antal måneder for gratis 
kursistmedlemskab fra 18 til 6 mdr.  
  
Spørgsmål om det er et HB anliggende eller det skal på 
repræsentantskabsmødet. 

• Odsherred Jægerråd – HB-suppleant. 

 

Med henvisning til repræsentantskabsmødet blev bemærket, at de valgte 
repræsentanter som minimum bør deltage i formødet forud for 
repræsentantskabsmødet. 

 

6. Opfølgning på praktik ifb. årsmødet 
KB løb praktikken igennem som aftalt på sidste KB møde. 
 
Udover det aftalte fra sidste KB møde blev aftalt, at 

• MMA kontakter Torben Clausen om jagthornsblæsning ved årsmødet. 

• MMA beder koordinatorerne sende en skriftlig beretning, som lægges på 
kredsens hjemmeside for ud for årsmødet, og MMA præsenterer 
koordinatorerne på årsmødet og takker for deres arbejde. 

• KB sidder samlet ved bordet tættest på podiet. HSM sørger for at sætte skilte 
på bordet med reservation hertil.  

• HSM sender navn på kontaktperson til VHIK til BEL, som følger op på nødvendig 
teknik. 

• HOC og OLH tager den videre praktik med VHIK og booker et lokale til KB til 
efter mødet med henblik på at hilse på formanden og får aftalt dato for det 
konstituerende møde. 

• HOC har aftalt med Michael Lundquist, at han varetager registrering og 
udlevering af mandatkort og stemmesedler til de stemmeberettigede der 
kommer efter mødestart. 

• Der benyttes alene ensfarvede stemmesedler. 

 
7. Opdatering af kredsens forretningsorden 

Der er som bilag vedlagt et opdateret udkast, hvor input fra sidste KB møde er 
indarbejdet.  

Der var ikke kommentarer til de tilføjelser, der var indarbejdet i forretningsordenen 
efter sidste KB møde, men JBL havde indsendt nye kommentarer hertil. 

Det blev aftalt, at HSM indkalder til møde med arbejdsgruppen med deltagelse af JBL 
til videre bearbejdning af forretningsordenen, herunder gennemgang og drøftelse af 
kommentarer fra JBL. 
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8. Dagsorden for møde med Rasmus Johansen Schmidt 
Forslag til dagsorden er vedlagt. 
Obs. på at få talt om tidsmæssig styring af spørgsmål fra deltagerne til 
formandskandidater og beretning samt vurdering af rækkefølgen på gennemgang af de 
indkomne forslag. 

 

9. Forslag til og drøftelse af metode for udbredelse og præsentation af oplæg til DJ’s 
reviderede Natursyn, v/SOP. 

Punktet var foranlediget af et ønske fra hovedbestyrelsen om præsentation på 
kredsårsmødet af et oplæg til revideret natursyn, udarbejdet af en arbejdsgruppe 
nedsat af hovedbestyrelsen med HB medlem Christian Clausen ved roret. Det er 
hensigten, at Johan Bollhorn fra arbejdsgruppen skal fremlægge oplægget på 
kredsårsmødet. 

SOP fandt det mere hensigtsmæssigt med et så vigtigt emne som DJ’s natursyn, at 
kredsformændene havde fået præsentationen med henblik på kunne at brede den ud i 
distrikterne via kredsbestyrelsen, dels for at ud undgå kortslutning i organisationen og 
dels for at give kredsbestyrelsen en viden til at bringe videre og debattere i 
distrikterne. Der vil være begrænset tid til en præsentation på kredsårsmødet evt. med 
en kort debat, men en kort debat på kredsårsmødet vil kunne gøre det vanskeligt 
efterfølgende at samle medlemmer til separate møder herom.  

CLC og MMA begrundede ønsket om en præsentation på kredsårsmødet med, at 
hovedbestyrelsen har brug for input på nuværende tidspunkt for at kunne nå i mål med 
et forslag til repræsentantskabsmødet. 

Det blev aftalt at fastholde, at Johan Bollhorn præsenterer et oplæg til revideret 
natursyn på mødet, og der vil være plads til enkelte spørgsmål hertil, men ikke en 
decideret debat. Ønsker kredsen lokal debat herom, kan den tages efterfølgende. 

   

10. Genoplivning af Årets Naturpris v/OLH 

OLH henviste til den positive PR, som tidligere uddelinger af Årets Naturpris har givet, 
og fandt det hensigtsmæssigt at tage muligheden op igen. Hertil blev bemærket, at det 
også i dag er muligt at indstille gode initiativer til en pris i form af ”Jægerprisen”.  

Det blev aftalt, at såfremt OHL har emner til prisen, vil kredsbestyrelsen se på en 
indstilling til Jægerprisen. Indstillingen skal sendes til hsm@jaegerne.dk 

Mere info om prisen findes på hjemmesiden:  
https://www.jaegerforbundet.dk/om-dj/medlemskab-for-din-og-for-jagtens-
skyld/haedersbevisninger-og-jubilaeumsdiplomer/ 

 

11. Orientering 
Ingen emner 

 

12. Kommunikation 
Der var ønske om at få dagsordnerne for årsmøder i jægerråd og kredse med i Jæger 
igen. Ønsket bringes videre til kommunikationschefen. 

 

13. Aftale om nyt fælles møde og KB møde 
Det blev aftalt, at kredsbestyrelsen selv holder det konstituerende møde, men at der 

mailto:hsm@jaegerne.dk
https://www.jaegerforbundet.dk/om-dj/medlemskab-for-din-og-for-jagtens-skyld/haedersbevisninger-og-jubilaeumsdiplomer/
https://www.jaegerforbundet.dk/om-dj/medlemskab-for-din-og-for-jagtens-skyld/haedersbevisninger-og-jubilaeumsdiplomer/
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herefter skal aftales et fælles møde med KB og K7 arbejdsgruppen om muligt i august 
til opfølgning, og at der i lighed med opstarten af den fælles indsats er en formel 
afslutning herpå. 

 
14. Eventuelt 

 OLH viderebragte en kritik af jægerforbundets politik fra nogle større lodsejerne i hans 
område. Hertil svarede CLC, at det er en enig hovedbestyrelse, der står bag den 
fastlagte politik, og strategien er godkendt af repræsentantskabet. 
 

SOP nævnte, at et af jægerrådsmøderne ikke var indkaldt efter vedtægterne, men 
jægerrådet vil gerne indstille en repræsentant til repræsentantskabet. Der var 
opbakning fra KB til en pragmatisk løsning på dette som en anerkendelse af, at 
jægerrådet trods alt har handlet aktivt.   

 

JBL oplyste, at han får svært ved at kunne deltage fuldt ud i kredsbestyrelsesarbejdet, 
da han også sidder i en række andre bestyrelser. JBL vil derfor ikke kunne deltage i alle 
møder, men vil gerne påtage sig ”skrivebordsopgaver” og bad KB overveje, om dette vil 
kunne accepteres, såfremt der ikke er andre kandidater til posten. Der blev hertil 
bemærket, at det kræver noget af kredsbestyrelsen at få en ny formand godt på vej, og 
anerkendelse af, at JBL gerne vil bidrage, men er der yngre kræfter, der vil træde ind 
som kredsbestyrelsesmedlem, skal der være plads til dette. 

 

Der var indkommet en ansøgning fra en jagtforening om tilskud fra kredsen til en 
rævegrav. KB fandt, at ansøgningen passer ind i kriterierne for DJ puljen og foreningen 
opfordres derfor til at søge denne. Ansøgningsfrist er 15. april.  

https://www.jaegerforbundet.dk/om-dj/medlemskab-for-din-og-for-jagtens-
skyld/tilskudsmuligheder/dj-puljen-2024/ 

 

Bilag:  

• Oplæg til lokaleplan mv. til årsmøde 

• Praktik vedr. årsmødet, uddrag af ref. fra KB møde 30. januar 

• Indkomne forslag 

• Opdateret udkast til forretningsorden 

• Udkast til dagsorden for møde med dirigenten 

https://www.jaegerforbundet.dk/om-dj/medlemskab-for-din-og-for-jagtens-skyld/tilskudsmuligheder/dj-puljen-2024/
https://www.jaegerforbundet.dk/om-dj/medlemskab-for-din-og-for-jagtens-skyld/tilskudsmuligheder/dj-puljen-2024/

